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Werkdag bij de afdeling 
Rijsbergen/Zundert 
A at Rieh>eld 
De afdeling Rijsbergen/Zundert van d bijenhoudersbond 
ZLTO houdt op enkele zondagen in het jaar een werkdag. 
lk bezocht er enke le van. 
Op het erf an een van de !eden waren een flink aantal 
van de ]eden druk bezig met het schoonmaken van hun 
raampjes, het smelten van hun wa en bet gieten van 
ktmstraat. 
lk wi l U een impressie van deze zeer geslaagde activiteit 
niet onthouden omdat het iets zegt over de samenwerking 
binnen de afdeling, de collegialiteit die hiermee bevorderd 
wordt en de zorg voor de kwaliteit van het materiaal die 
navolging verd ient. 
Wat let ons om dergelijke activiteiten te orgauiseren en zo 
elkaar te ondersteu.nen en te stimuleren. Als de bijen i11 
winterrust zijn, hoeft dat niet ook voor de bijenhouders te 
gelden. Wassmelten en gieten van kunstraat is voor vee! 
imkers inmiddels een gebruikelijke activiteit geworden. 
Hel smelten van de was kost energie en het aanschaffen 
van een waspers kost geld. Voor een individue le imker 
niet efficient. Voor een groep imkers is de aanschaf van 
een waspers het overwegen meer dan waard. Maar dan bet 
schoonmaken van de raampjes! Moeizaam gekt'ab met 
messen zonder een echt goed resultaat. De vereniging 
Rijsbergen/Zunderl pakt dit andersen groots aan. 
Nadal de raampjes in een heer waterbad van de was waren 
ontdaan. werden ze geloogd. Men dompelde de raampjes 
in een bad kaliloog in een oplossi ng van 5%. 
Johan van Opstal , onze gastheer, gaf het recept. Vul een 
roestvrij sta len vat met water en voeg ka li loog toe, zodat 
een oplossing van 5% ontstaat. Voeg, afhankelijk van de 
hoevee lheid water, een portie groene zeep toe. Dit brengt 
de chemische reactie op gang. Het geheel wordt verwarmd. 
Hoe warmer de oplo si ng des te beter de werking. Men 
had een stalen Idem vervaardigd waarin ongeveer I 0 ramen 
konden worden geklemd. Dit gehee l \verd in het bad onder
gedompeld waarna de raampjes in een bad met water en 
azijn werden gedaan om bet loog te neutrali eren. 
Afspoelen met water en drogen wa ren de laatste stappen 
in deze procedure. Resultaat: prachtige schone ramen. Bij 
erg vuile ramen moest soms nog wat worden nageborsteld. 
Een heel gedoe maar uiterst effectief. Dit kan aileen maa r 
als je over een flinke werkruirnte beschikt. Er zijn immers 
minslens 2 baden nodig. Het afspoelen kan met de ruin
slang gebeuren. Een bad met hemelwater is echter het 
mee t aan te bevelen. Aileen bij bet schoonmaken van 
grote hoeveelheden i deze werkwijze efficient. A Is j e 
daarnaast ook nog was smelt en kunstraat giet, is ook daar 
ruimte voor nod ig. Maar ook is uiterste voorzichtigheid 
geboden. Werken met rubber handschoenen en een 

veiligheid bril is aan te raden. 
Over het resultaat was ik zeer enthousiast. Maar nu rees 
de vraag wat er met de baden afval moest gebeuren. De 
schrik sloeg me om het hart . Gewoon weg Iaten !open in 
het riool? [k besloot voor aile zekerheid maar eens de 
bevoegde instaoties te bellen. Het Hoogheemraad chap 
had geen enkel probleem met het lozen in het riool omdat 
zij een dergelijke oplossing oomogelijk in bet door hen te 
reinigen water zouden kunnen terugv inden. Maar wat zegt 
de plaatselijke lozingsverordening? l mmer ·. het loog kan 
tocb het rioleringssysteem aautasten. Ook bij hen geen 
bezwaar. Wei kreeg ik het advies om niet in een keer de 
gehele hoeveelheid te lozen maar dit te verspreiden over 
een aantal dagen. Het rioo l zou op geen enkele manier 
aangetast kunnen worden. A Is voor de zekerheid aan het 
afvalwater azijn wordt toegevoegd om het loog te 
neutrali seren, is er al helemaal geen bezwaar. Met deze 
adviezen in bet achterhoofd kan men nu met een gerust 
hart het beslui t nemen om met een aantal imkers een 
dergelijke acti itei t op te zetten. Aile voor- en nadelen 
kunnen worden afgewogen. Een d ing is duide.lijk, de 
raampjes waren al nieuw en bet was een zeer pl ezierige 
ontmoeting met deze Rijsb rgse en Zundertse imkers. 
Met dank aan Johan van Opsta l. 

Verslag Studiedag ZLTO 
10 november 2001 
A al Rietveld 
De studiedag wordt elk jaar door een groter aantal 
imkers bezocht. Op 10 november begaven 247 imkers 
zich naar het schoolgebouw van de agrarische school 
H elicon te Boxtel. Ruim 40 medewerkers verzorgden 
daar de jaarlijkse studiedag. 
Het thema wa ditjaar 'De lmker vertelt' . Zoa ls het 
thema a l aangeeft ging bet dus over verschillende 
bedrijfsmethoden die midde ls lezingen van ervaren 
imkers aan de orde kwamen . 
Om I 0 u ur open de dagvoorzitter Jo Janssen de dag en 
heette ieder hartelijk welkom. ln z ijn welkomstwoord 
legde hjj uit waarorn voor het thema gekozen is. 
Jnm iddels hadden de imkers die hun producten wilden 
Iaten keuren deze ingeleverd. Hier bleek al dat imkers uit 
het gehele land deze studiedag bezochten. 

aast de honing, de mede en de was werd er ook weer 
een korfvlechtkeuring gehouden. Voorzitter van de 
keuringscommissie was de deskundige korfv lechter de 
heer Toon Brekelmans. 
Honi ng-. was- en medekeuring werden uitgevoerd onder 
voorzitterschap van Pierre Sanders. Bij de keuringen 
werden de landel ijke richtl ijnen gehanteerd . aast de 
lezingen en de keuringen was er het gebruike lijke 
parallelprogramma. 
De activiteiten werden hoofdzake lij k door dames bezocht. 
Er werden van ' heksenbezems' prachtige vogels gemaakt 
di e een plaatsje in de tuin meer dan waard zijn. Daarnaast 
werden van kunstraat en ru1dere materi alen bloemen 
gemaakt. Ook hier waren kunstwerken bet re u.ltaat. 
De workshops ontbraken ook dit jaar niet: zoe ken op 
internet ofwerken met de Bijen cd-rom op de door de 
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school beschikbaar gestelde computers. De vriendenclub 
liet ons de resultaten van hun timmerwerk zien. onder 
andere bevruchtingskastjes in diver e uitvoeringen . Het 
paringsstation Kreverhille gaf in zijn voortreffelijk 
ingerichte stand informatie over hun werkzaamheden. 
Daar in die uithoek van Nederland is een prestatie 
weggezet die meer dan indrukwek.kend is. Op een handige 
manier is gebruik gemaakt van zowel Nederlandse a l 
Belgische subsidiebronnen met als resultaat een 
professioneel bevruchtingsstation. 
Voor het eerst waren zusterorganisaries aanwezig. Het 
ging om de IVN en de KlvlTP 'Groei en Bloei '. 
Zij sym boliseren de noodzaak van samenwerking. We zijn 
allemaal, ieder vanuit de eigen inval hoek. actief in en 
met de natuur. 
Verder was de redactie van het maandblad Bijen aanwezig 
om suggesties en opmerkingen in ontvangst te nemen. 
In twee loka len was een markt waar imkers hun boeken 
en snuisterij n aanboden en boekhandel 'De Stokroos' 

26 een uitgebreide verzameling boeken te koop aanbood. 
- lmkersartikelen konden worden gekocbt bij de goed 

gevulde stand van DEVA uit Til burg. 
De lokalen waar de 4 lezingen werden gehouden waren 
overvol. In de tudiedagmap stond de inhoud van de 
lezingen kort aangegeven. 
De heer H. Daems behandelde de Rensonmethode en 
vond daarvoor een gewillig oor. Voor veel imkers gaf deze 
lezing stof tot nadenken. 
De ge·in tegreerde koninginnenteelt werd beba11deld door 
de heer C. Dewindt, een van de personen acbter 
bevruchtingsstation K.reverhi lle. Op de vraag 'Welk ras 
kiezen en waarom ?' kwam hij uit op carnica's, het ras 
waarmee men in K.reverhille werkt. Hij onderbouwde 
deze keuze in zijn lezing. 
Over het Doppenproject i in het blad Bijen al vee] 
gepubliceerd . De heer F. Rutten gaf een overzicht en deed 
vers lag van de resultaten van de afgelopen jaren. De 

keurmeester Toon Brekelmans keurt vlechtwerk. Foto: 
Frans Janssen. 
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tudiedagmap bevat een uitstekend artikel over dit project. 
De beer H. loosen uit Teteringen staal bekend als cen 
imker van grote klasse die werkt met de Aalstcrmetbode 
aangevuld met zijn jarenlange ervaring. Hij gaf vee I uitleg 
over allerhande aanpassingen zowel in metlwde als in 
materiaa l dat hij in de loop der jaren heefl ontwikkeld. 
Tijdcns de lunch met brood en hcerlijkc erwtcnsoep 
werden lootjes verkocht voor de loterij aan bet eind van 
de dag. Prachtige prij zen zijn bes bikbaar gesteld door 
diverse leveranciers en door de !eden van de Kl\1TP. 
Aan bet einde van de dag was de uitslag van de 
keuringen. Pierre anders dcelde de diverse certi[icaten 
uit en gaf als samenvatting dat de kwaliteit van de 
ingeleverde producten zeer boog was. Keuringen met een 
wedstrijdelement hebben dus wei degelijk invloed op de 
kwaliteit van bet werk van de imkers. 
Toon Brekelmans deelde de certificaten uit voor het 
vlecbtwerk. Hij sprak de wens uit dat bet keuren van 
vlechtwerk, dat jaren niet op de studiedag is gebemd, nu 
weer een nieuwe impuls heeft gekregen en jaarlijks 
berhaald zal worden . 
Jo Janssen sprak in zijn slotwoord de heer Bert Opsteeg 
toe. Bert verlaat de studiedagconuni ssie na ongeveer 25 
jaar. Hij werd beloond mel bloemen en een envelop met 
inhoud. Bert zal bier als enthousiast imker en 'boe ken
fanaa t' wei raad mee weten. 
Er is een opvolger gevonden in de persoon van Rob 
Verkooijen die zichzelf voorstelde. 
In zijn dankwoord memoreerde Bert Opsteeg dat de 
stud iedag een voortvloeisel was van de imkersdag die 
meer de gezel ligheid als kenmerk had. De imkersdag 
werd door steeds minder mensen bezocht zodat naar een 
nieuwe formule werd gezocht. Op tO november 200 1 
werd weer eens aangetoond dat deze 'nieuwe' formule 
succesvol is. 
Jo Janssen bedankte aile aanwezigen en in het bijzonder 
de mensen die een bijdrage aan bet programma hebben 
geleverd maar ook de vrijwi lli gers die voor de lunch eo 
andere technische ondersteuning hebben gezorgd. 
Spec iaal gaat de dank uit naar de Ieiding van de school 
Helicon en zijn concierge de heer Van Roessel die aile 
organisatori che problemen die ontstonden vlek.keloos 
heeft opgelost. 
Na deze slotwoorden vond de verlot ing plaats waardoor 
een aantal bezoekers bebalve met veel nieuwe kennis ook 
nog met iets tastbaars naar huis gingen. 
Uw verslaggever rest niel anders dan de complimenten 
uit te spreken aan het adres van de commissie die namens 
het bestuur van de Bond van de Bijenbouders van de 
ZLTO deze meer dan voortreffelij ke dag heeft 
georganiseerd . We zien uit naar het thema van volgend 
jaar. 

Honingkeuring Cranendonck 
een internationaal evenement 
Henk Vermeulen 
Zondag 14 oktober was het dan weer zover. Voor de 
zevende maal organ iseerde de fmkerverenigi ng ' t Wilgen
roosje uit Cranendonck haar jaarlijkse honingkeuring. 
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Deze honingkeu.ring is de laatste jaren uitgegroeid tot een 
111ternattonaal evenement. Zowel vereni o-ino-en uit de regio 
Zuidoost-Brabant alsmede onze BelgiscJ1e i'mkervri enden 
namen aan de keuring dee!. 
Op za terdagavond 13 oktober werden door de vereniging
en \¥tlgenroosJe, Deurne. Leende, Hamont-Achel en 
1-louthalen-H elchteren tezamen 5 1 series van drie potten 
honing ingeleverd . 
De vereniging Asten was niet aanwezig vanwege de 
recente ut tbraak van Amerikaans vuilbroed in hun 
werkgebied. 
Op zondagmorgen werden de honingkeurmeesters Jo 
Feij en, Pierre Sanders en Jan Lommers voor de zware 
taak gesteld om dit grote honingam1bod anoniem te 
beoordel.en. Toeschouwers werden niet toegelaten bij de 
keunng Ill het clubgebouw van 't Wilgenroosj e, dit om de 
keurmeesters 111 a ile rust hun taak te Iaten ui tvoeren. 
Een terechte opmerking was dat de inzendingen qua hoe
veelhetd ztch zeker konden meten met de inzendingen op 
de studtedag van de ZLTO in Box te l. Dus hand choentjes 
aan en keuren. 
Ondanks het g rote aa nbod werd er toch heel erg kritisch 
naar de inzendingen gekeken en schroomden de keur
mee ters niet met elkaar d iscussies aan te gaa11 . 
Over een ding wa ren ze het unm1iem eens, de inzendingen 
waren zeer goed verzorgd en van een hoge kwa lite it. 
Vij f inzendingen behaalden 100 punten en bijna tien 
inzendingen waren goed voor 99 punten. 
Vanaf 14.00 uur mochten we een groot aantal van de 
inzenders begroeten in ons c lublokaa l voor de prij s
UJlTetkmg. Ook kregen de aanwezigen een korte uitleg 
over het keuren van honing en was er voldoende gele<>en
heid om vragen te stellen aan de keurmeesters. Daarn~ 
was er tijd voor een gezellig samenzij n onder het genot 
va n een drankj e. 
Uiteraa rd we rden er vele ervaringen ui tgewisseld o er 
onze gezamenlijke hobby. 
AI bij al kunnen wea ls vereniging weer terugzien op een 
geslaagde keuring die ons (h)eerlijk product honing zeker 
ten goede komt. 

Verslag Algemene Vergadering 
(gehouden op 6 oktober 2001 ) 

M.J. van lersel 
Openingstoesp•·aak Voorzitter J. Beekman heette a il e 
genod igden en aanwezigen we lkom op deze vergadering. 

Tn z ijn openingswoord gaf de voorzitter aan dat het be
stuurlij k een lastig jaar geweest was met de hoorzittingen 
over een nieuwe organisatie als een pluspunt en de 
gebeurtenissen rond 'de honingzemerij' a.ls dieptepunt. 
Notulen Algemene Vergadering 1 april 2000 De notulen 
werden zonder wijz igingen goedgekeurd. 
Mededelingen - De premie voor de verzekering an 
bijenvolken is vastgesteld op € 0,50 per volk. 
-De onflictueuze situatie die tus en de aemeente 
Schiermonnikoog en het Carnicateeltstatf'on was ontstaan 
lijkt tot een op loss ing te komen. De procedures om de 
nodige vergun ningen te krijgen voor een verplaatsing van 
het teelt tation zijn gestart. 
- Voor belangste llenden heeft de s cretaris beschikbaar: 
Rapport de Goey over het belang van bestuiving door 
btJ en, gegevens over uitbreiding vervoersverbod te Asten. 
reglement voor jurering vlechtwerk, bijenkrant en het 
nieuwe PR-boekje. 
Jaarverslag 2000 Het jaarverslag werd door de 
vergadering goedgekeurd zonder vragen of opmerkingen. 
Jaarrekening en balans 2000 De overgang naar een 
andere accountant verliep niet geheel vlekkeloos. Er 
waren enige fouten in het financiele verslag gekomen. 
Deze zijn inmiddels hersteld. 
Ui~ naam van de kascontro lecommissie (verenigingen 
Mtddelbeers, Mil heeze, St. Michielsge tel) gaf de beer 
Van ~il een toelichting op de controle. Hij merkte op dat 
alle f111 ancie le mutaties van het fonds voorma li ae 

. D 
hon111gzemerij er preid in de boekhouding waren 
opgenomen. Het betre ft hier het fonds dat gevormd is 
door de drie zuidelijke bonden om alle inkomsten en 
uitgaven te doen die te maken hebben met de financiele 
afwikkeling rond de voormalige honi ngzemerij. Het 
bestuur zegde toe hiervan een duidelijk overz icht te 
maken. De kascontrolecommissie heeft aile bescheiden in 
orde bevonden en de vergaderi ng verleende de 
penningmeester decharge. De nieuwe kascontrolecommis
s ie bestaat uit de verenigingen Mi lheeze, St. Michiels
gestel en Liempde. 
Begroting 2002 De begroting is vasrgeste ld conform her 
voorste l van het bestuur. Her contributie oorstel in euro 's 
a lsmede de afdracht aan de Ambro iushoeve werd . ' 
overeenkomstig het b stuursvoorstel aangenomen . Voor 
gewone !eden euro 18,50, voor jeugdleden euro 11 ,50 met 
euro 4,54 al afdracht. 1-l et is verheugend vast te stell en 
dat voor het eerst sinds lange tijd het ledental iets is 
gestegen. 
Bestuursverkiezing Geen der bestumsleden wa aftredend. 
Toch maakte de voorzitter van deze gelegenheid gebruik 
de !eden te verzoeken uit te zien naar mogelijke 
kandtdaten voor een functie in het hoofdbestuur. 
Ontw.ikkelingen rond de voormalige honingzemerij De 
voorz ttter gaf een volledig chronologisch overzicht van 
a lie verwikkelingen rond Honeypack Holding (voor
maltge honingzemerij Hel Zuiden) vanaf 4 j anuari 1999. 
~e gebeurtenissen werden vooral gekenmerkt door het 
111et nakomen van beloften en afspraken en het niet ver
l e~en van medewerking door de directeur van Honeypack. 
Dt t alles letdde tot een aanvraag oor ursea nce an 
betaling op 2 1 november 2000 en bet opzeggen van de 
managementsovereenkomst met de heer C. de Vrie . De 
chaoti sche situatie die toen werd aa ngetroffen ten gevolge 
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van een volledig mismanagement, noodzaakte het 
aanvragen van her faillissement op 22 november 2000. 
Het bele i.d werd toen overgenomen door een cmator. Een 
van de resultaten daarvan is dat de fi rma van De Traay 
uit Lelystad bet bedrijf heeft overgenomen. 
Wegens contractuele verplichtingen kon de di recteur niet 
in een eerder stadium worden ontslagen. De drie zuide
lijke bon den zijn blij dat fl . I 00.000.- die bij de verkoop 
overeengekomen waren. door hen ontvangen zijn . 
Bibliotheek Het hoofdbestuur stelde de vergadering voor 
haar toestemm iog te geven om de bibliotheek op te 
heffen. De vereniging Liempde ij verde ervoor de biblio
dleek als historisch erfgoed te behouden en bood daarbij 
aan deze taak op zicb te nemen. 
Er ontstond een uitgebreide discussie waarbij als belang
rijkste pun ten naar voren h vamen: 
- Er moet duidel ij kbeid zijn of je een uitleen- of docu

mentatiebibliotbeek wilt zijn. 
- Er moet duidelijkheid komen over de toekomstige 

28 continu"iteit. 
- - Er is geen duidelijkheid over de feitelijke manier 

waarop de bibliotheek in de toekomst wordt beheerd. 
- Er is geen duidelijk.hei.d over wat er verstaan moet 

worden onder het begrip 'h istorisch erfgoed' . 
De di scussie had at gevolg dat het bestumsvoorstel werd 
teruggenomen en dat er een commissie werd ingesteld 
di e at deze aspecten nog eens gaat bestuderen zodat er op 
een volgende vergadering een goed beslu it kan worden 
genom en. 
Voortga ngsrappor tage vercnigings- c.q. kringvoor
stellen Voortgangsrapportage werkgroep Bedrij fsraad 
2000 naar een landel ijke organisatie. Er zijn drie werk
groepen aan het werk geweest: werkgroep organisatie, -
f inancien, - doelstellingen. Dat heeft nog niet geleid tot 
een concreet voorstel da t aan de !eden kan worden voor
ge legd. Momenteel is de heer J. Zevenbergen, oud-voor
zitter Nederlandse Fruitteelt Organisatie aa11gezocht als 
extern begeleider. Hij voert nu gesprekken met de af
zonderlijke besturen om te bezien of er goede mogelijk
heid is om het ingewikkelde proces van bet vormen van 
een ni euwe organisatie tot een goed einde te brengen. Als 
dat naar zijn oordeel mogel ijk is, zal dat Ieiden tot een 
afgewogen voorstel waarop de leden uiteindelijk 
besli ssen om a! dan niet tot de vorming van een nieuwe 
organisatie over te gaan. 
ln de discussie hierover werd bet geven van meer bevoegd
beden aan de Bedrijfsraad naar voren gebracht 0111dat er 
nu twee organi aties niet meedoen in bet eenwordings
proces. 
Met het bestuursstandpunt 0111 verder dee! te nemen in 
het overleg wordt door de vergadering ingeste111d. 
Rondvraag ln de rondvraag werd aandacht besteed aan 
het gebruik van mierenzuur als varroabestrijdi ngsmiddel, 
de bedrijfswedstrijd en AVB. 
De heer D. Vunderink dee Ide mee dat dit de laatste keer 
was dat bij als VBBN voorzitter bU deze vergadering 
aanwezig kon zijn. Hij maakte van de gelegenheid 
gebruik 0111 erop te wijzen dat het optuigen van de 
Bedrijfsraad wel111ooi klinkr maar betekent dat de !eden 
macht uit handen geven. De !eden bebben aileen indirecte 
invloed op de gang van zaken in de Bedrijfsraad. 
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Op donderdag I november 200 I overleed geheel onverwachts 
ons gewaardeerde I id 

CEES DOPPE 1BERG 

Hij was een actief imker en rneer dan 25 jaar lid van onze 
vereniging. Vanaf 1986 tot zijn overlijden was hij 
bestuurslid/penningrneester. Zowel voor het 25·jarig 
lidmaatschap als d tien jaar penningmeester werd hij 
onderscheiden. Zijn bijen betekenden heel vee! in z' n Ieven 
en wij verliezen in hem een zeer gelnteresseerd imker. Hij 
nam altijd dee! aan onze verenigingsactiviteiten en vervulde 
een centrale rol binnen de vereniging. 

Wij wensen zijn vrouw, dochter. cboonzoon en verdere 
fa rnili e sterkte toe met dit verlies. 

Bestuur en I eden 
VBB subvereniging Putten 

Op II november overleed op de leeftijd van bijna 76 jaar 
onze imkervriend 

KLAAS KOSTER 

Klaas is van 1977 rot 1994 voorzitter van onze subvereniging 
geweest. Bij zijn terugtreden werd hij benoemd tot ere
voorzitter. Klaa heeft zich bijzonder ingezet voor het tot 
bloei brengen van onze vereniging, wat zich o.a. heeft 
gem ani festeerd in een grote toename van het ledental van 
onze afdeling. Klaa is daarnaast gedurende vele jaren 
opgetreden als honingkeurmeester. Wij zullen de inspirerende 
wij ze waarop hij zich inzette voor de bijenteelt, niet aileen 
binnen onze vereniging maar ook daarbuiten , niet vergeten 
en zijn nagedachtenis in hoge ere bouden. 

Zijn vrouw, kinderen en kleinkinderen wen en wij vee! 
sterkte bij het dragen van dit grote verlies. 

Bestuur en !eden 
VBBN subvereniging Ruinen 


